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JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottságának 2012. április 17-én 17 órakor 
megtartott nyilvános üléséről. 

 
Ülés helye:  Polgármesteri Hivatal tanácskozóterme 
 
Jelen vannak:  A mellékelt jelenléti ív szerint.  
 
 
Török Lajosné köszönti a bizottsági tagokat, meghívott vendégeket és az érdeklődőket. 
 
Megállapítja a bizottság határozatképességét: 7 főből jelen van 5 fő, a bizottság 
határozatképes. 
 
Ismerteti a kiküldött napirendet, melynek kapcsán módosító javaslat nem érkezett, így 
javasolja a napirend elfogadását. 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága 5 igen szavazat alapján az alábbi határozatot 
hozta: 

34/2012. (IV. 17.) sz. bizottsági határozat 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága a kiküldött napirendet elfogadta. 
 
Határid ő: azonnal 
Felelős: Török Lajosné elnök 
 
 
Napirend: 
Nyilvános ülés: 
 
1./ Egészségügyi szolgáltatók beszámolójának véleményezése 
2./  A helyi kitüntetésekről, elismerésekről szóló rendelet kidolgozása 
3./  Az Alsónémedi Sportegyesület éves beszámolója 
4./  Beszámoló a Halászy Károly Művelődési Ház és Könyvtár 2011-es évéről 
5./  A Halászy Károly Művelődési Ház és Könyvtár SZMSZ módosításának 

véleményezése 
6./  Opál ház további hasznosítása 
7./  Tájékoztató a március 15-i ünnepség tapasztalatairól 
 
Zárt ülés: 
8./  Segélyezési ügyek 
9./ Felsőoktatási intézmény nappali tagozatán tanulók támogatása 
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Napirend 1./  Egészségügyi szolgáltatók beszámolójának véleményezése 
 
A bizottsági tagok tájékoztatást kaptak arról, hogy az orvosi ügyelet beszámolója 
későn érkezett, így az ülés előtt került kiosztásra, ill. arról, hogy dr. Tholt Mária jelezte 
távollétét az ülésről. 
 
Szántó Erzsébet dr. Papp Zsoltot szerette volna megkérdezni az anyagi támogatásról. 
Jelezni szerette volna azt is örül, hogy nem kell várni a vérvételnél sokat. A mobil 
EKG beszerzéséről érdeklődik. 
 
Vincze József tájékoztatja, hogy a költségvetésben benne van az EKG beszerzése.  
A vérvételnél az 1 hónapos várólista megszűnt, Dabasról jár ki asszisztens és a 
szállítás is megoldott. 
A finanszírozásnál úgy gondolja, meg kell várni a kormányzati döntést, de a két 
háziorvos között is egyenlőtlenség van, ami szintén problémát jelent. Kapnak 
támogatást a háziorvosok, nincs bérleti díj az épületre (pl. Ócsán van), a veszélyes 
hulladék elszállításának díját az Önkormányzat fizeti, máshol az EKG-t is a háziorvos 
veszi stb.  
 
Szántó Erzsébet dr. Tholt Mária beszámolójában olvasott a cukorbetegek nagy 
számáról, melynek okáról érdeklődött volna, mivel azt írta az „okok magyarázatába 
nem megy bele”. A Hírmondóban valamikor egy cikk írását megköszönné. 
Kevesebb gyerek született Alsónémediben írta a Gyermekorvos – ami szomorú. 
 
Szabó Éva is a gyereklétszámról akart érdeklődni, mert a Gyermekorvos csökkenő 
gyereklétszámról, a védőnők emelkedésről írtak.  
Bihariné védőnő az iskolai és óvodai teendők ellátásáról is írt, Dénes Zsuzsa az 
óvodairól nem ír, illetve csak hívásra megy az óvodába. Több ellátást szeretne kérni 
részéről, Edit a 6 csoportban lelkiismeretesen ellátja a feladatokat. 
 
Vincze József jelzi, amennyiben kérés van a fenntartó felé, akkor le kell ülni 
(Önkormányzat, óvoda, védőnő). 
 
Dr. György Balázs nem szeretné ismételni, de ő is az őslakosok körében csökkenő 
születésszámon meglepődött.  
Nincs orvosi szoba az iskolában, csak fektető van stb. – a tervekbe kötelező volt 
beletenni. 
 
Szántó Erzsébet megerősíti, hogy van. 
 
Vincze József elmondja, nem működhet, mert várószoba, orvosi szoba és öltöző is 
kellene hozzá, de nem is kötelező, mert az orvosi rendelő távolságához kötött előírás. 
 
Szántó Erzsébet szerint a tanteremben elvégzett szűrővizsgálatot itt is el lehetne 
végezni. 
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Dr. György Balázs szomorú, hogy a gyermekfogászat nem sokat javult. 
 
Török Lajosné elnök – hozzászólás hiányában – kéri a beszámolók elfogadását.  
 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága 5 igen szavazat alapján az alábbi határozatot 
hozta: 

35/2012. (IV. 17.) sz. bizottsági határozat 
 

Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága megtárgyalta és a testületnek elfogadásra 
javasolja a településen egészségügyi szolgáltatást végzők – I. és II. sz. háziorvos, 
gyermekorvos, I. és II. sz. védőnői szolgálat, fogorvosi szolgálat, háziorvosi 
ügyeleti szolgálat – 2011. évi tevékenységéről szóló beszámolóját. 
 
Határid ő: a Képviselő-testület soron következő ülése 
Felelős: Török Lajosné elnök 
 

Józan Sándor alpolgármester megérkezett az ülésre. 
 

Napirend 2./     A helyi kitüntetésekről, elismerésekről szóló rendelet kidolgozása 
 
 
Dr. Percze Tünde jegyző a korábbi megbeszéléseknek, javaslatoknak megfelelően 
készítette el az előterjesztést. 
 
Vincze József megjegyzi, sem a cím, sem a díjak megítéléséhez nem kötnének 
pénzbeli elismerést. 
Tájékoztatja a jelenlévőket, jött már kezdeményezés dr. György Balázstól. 
 
Dr. György Balázs a díszpolgári cím ciklusonkénti adományozását, ill. a ciklus utolsó 
vagy utolsó előtti évét kifogásolja.  
Nem szabná meg, hogy ciklusonként max. 1 adható, ill. azt sem a ciklus melyik 
évében.  
 
Szántó Erzsébet is ugyanezeket jelölte be, nem értett vele egyet.  
 
Vincze József polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a két Alpolgármesterrel 
beszélte meg, azért ciklusonként 1 személy lenne, mert így nem lenne elcsépelve. Meg 
kell gondolni, akár korlátozás nélkül is lehet, ha nincs meghatározva. Legyen erkölcsi 
értéke, ezért tervezték ezt a javaslatot. Kéri a két Alpolgármester hozzászólását. 
 
Kiss István Viktor fenntartja javaslatát, ne vegyék el a cím „fényét”, jól gondolják át, 
kinek adományozzák.  
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Józan Sándor is megerősíti az elmondottakat, de változtatna, hiszen a következő 
Képviselő-testület 5 éves ciklusra lesz választva, ha 2 jelölt van, ne legyen akadálya a 
rendeleti korlátozás, 2 fő/ciklust javasol. Megjegyzi, az elmúlt 20 évben sem volt 
minden évben kiadva a cím.  
 
Vincze József jelzi, hogy a rendelet-tervezetben különböző szakterületek is vannak a 
díjazásra. Elmondja, hogy a 21-22 évben 6 díszpolgári cím került kiadásra. Lehet 2 
cím is ciklusonként, de annál értékesebb, minél kevesebb van kiosztva.  
 
Szántó Erzsébet szerint, ha nincs korlátozva, akkor is adhatják ritkábban. 
Tájékoztatja a jelenlévőket, korábban is beszélgettek ilyen jellegű díjakról, melyek a 
javaslatban szerepelnek, de felvetődött az ellenségeskedés, nem tudnak jól dönteni stb. 
pl. pedagógusok, közbiztonság stb. Nem tudja, kell-e ennyi díj egy 5.000 fős 
településen? Nem akarja, hogy öröm helyett ellenségeskedés legyen.  
 
Vincze József polgármester szerint a díszpolgári cím komoly kritériumokat tartalmaz. 
Az elismerést megérdemelheti valaki a munkájával, de a díszpolgári címet nem. 
Felveti oklevelet is lehet adni és ráírják, hogy miért kapta. 
 
Szántó Erzsébet ezt támogatná, jelenleg is volt Aranydiploma elismerés.  
 
Kiss István Viktor elmondja, adható, de nem kötelező, eldönthető, melyik 
kategóriában és adnak-e. Legyen neve a díjnak és az kiemeli az embert a közegből, 
melyet vállalni kell.  
 
Vincze József is úgy gondolja, sérelem mindig van, pl. pedagógusoknál is a pótlék, 
jutalomnál szintén, mindig ér sérelem valakit.  
 
Hufnágl-Juhász Judit Etelka elmondja, hogy a szomszédos településen is van sok díj, 
de nem osztják ki minden évben és nem okoz feszültséget. Támogatja a díjakat, a 
díszpolgári cím pedig ne legyen elcsépelt díj. 
 
Szabó Éva megérti Szántó Erzsébetet, a teljesítményértékelésnél valóban vannak 
problémák, de a díjak ösztönzőek is lehetnek, benne hagyná. 
 
Török Lajosné a 2. § (2) és (4) bekezdésénél a május 31-i időpontot javasolja, az 
adományozást pedig a Polgármester június 30-ig terjesztené a Képviselő-testület elé. 
 
Dr. György Balázs nem fél, hogy elcsépelt a díszpolgári cím, javasolja a (2-3) 
bekezdést kihagyni. Felveti, lehet olyan élethelyzet is, hogy adni kell, pl. dr. Szabó 
Mária esetében volt rá példa. 
Csak az Alsónémediért Díjat hagyná meg, abból sem sokat adtak ki és abba bele van 
írva miért kapták pl. egészségügy, kultúra stb. és szerinte magasabb is a kategória.  
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Dr. Tüske Zoltán szerint is felesleges korlátozni a díjak adományozását egy főre.  A 
Képviselőknek komolyan kell venni magukat, tudjanak dönteni arról, hogy adjanak 
valakinek vagy nem. 
Valóban volt vita korábban a címeken, azaz az Alsónémediért Díj szakterületenként 
megnevezve. 
 
Kiss István Viktor szerint így szakterületenként is lehet verseny, hogy kiemelik a 
rendeletben a szakterületeket. 
 
Török Lajosné összefoglalja a három módosító javaslatot. 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága 5 igen szavazat alapján javasolja A helyi 
kitüntetésekről, elismerésekről szóló rendelet-tervezet kapcsán a 2. § (2) 
bekezdésében a május 31., a (4) bekezdésben a június 30. naptári napot javasolja 
megjelölni. 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága 2 igen, 3 nem szavazat alapján elutasította A 
helyi kitüntetésekről, elismerésekről szóló rendelet-tervezet kapcsán a 
ciklusonként két díszpolgári cím adományozását és a felsorolt kitüntetések helyett 
csak a jelenlegi Alsónémediért díj adományozására vonatkozó javaslatot. 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága 2 igen, 3 nem szavazat alapján elutasította A 
helyi kitüntetésekről, elismerésekről szóló rendelet-tervezetből a 3. § (2-3) 
bekezdés törlésére vonatkozó javaslatot. 
 
 
Török Lajosné elnök asszony a módosításokkal együtt kéri a rendelet-tervezet 
elfogadását. 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága 3 igen, 2 nem szavazat alapján az alábbi 
határozatot hozta: 

36/2012. (IV. 17.) sz. bizottsági határozat 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága az alábbi módosítással javasolja A helyi 
kitüntetésekről, elismerésekről szóló rendelet-tervezet elfogadását: 
– a 2. § (2) bekezdésében a május 31., 
– a 2. § (4) bekezdésben a június 30. naptári napot javasolja megjelölni. 
 
Határid ő: a Képviselő-testület soron következő ülése 
Felelős: Török Lajosné elnök 
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Napirend 3./  Az Alsónémedi Sportegyesület éves beszámolója 
 
Török Lajosné elnök asszony gratulál az Egyesületnek a szép eredményekhez és átadja 
a szót dr. Tüske Zoltán elnöknek. 
 
Dr. Tüske Zoltán nem kívánja részletes írásos beszámolójukat kiegészíteni. 
Megköszöni az Egyesület és a gyermekek nevében az elismerést és támogatást.  
 
Dr. György Balázs is gratulál a szép eredményekhez és reméli, tudnak még 
magasabbra is „menni”. A birkózást is megemlíti, ami korábban működik és most 
ismét működik, az Egyesület szervezésében.  
Elfogadásra javasolja a beszámolót. 
 
Vincze József polgármester megköszöni a társadalmi munkában dolgozók és a szülők 
munkáját. Még komoly feladatok vannak.  
Az ASE teljesítményére az egész település büszke lehet, jó eredményeket értek el, a 
technikai dolgok biztosításával reméli még jobb lesz az eredményük. Az edzőket is 
tudják finanszírozni, több mint 100 gyerek jár az edzésekre, erősödik a kézilabda 
szakosztály is. Nagyszámú érdeklődő, szurkoló jár a meccsekre. 
Megköszöni a munkát és gratulál az eredményekhez. 
 
Török Lajosné elmondja, hogy az Önkormányzat 6 millió forintot kap az ASE ebben 
az évben a költségvetés 5,5 milliót látott, pályázatra 3,8 milliót. 
 
Dr. Percze Tünde tájékoztatja, hogy a beszámoló előbb készült, mint a költségvetés 
elfogadása. 
 
Dr. Tüske Zoltán jelzi, hogy ez a tavalyi beszámoló, 6 milliós támogatásban 
reménykedtek erre az évre, illetve szerepeltették a terveket. 
 
Dr. Percze Tünde tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a támogatási szerződést 
megkötötték a 2012-es évre a költségvetésben szerepelt összeggel. 
 
Török Lajosné a szülői befizetésekről érdeklődik, ki kezeli a befizetéseket. 
 
Dr. Tüske Zoltán elmondja, 2012-től sor került a szülői befizetésekre, eddig 
támogatták a gyermek sportolását pl. a szállítással, labdavásárlással stb.  
Januártól lehetősége volt az Egyesületnek a költségvetés átalakítására a költségek 
hozzájárulásával is. Határozat született, az edzők szedik be a hozzájárulást. Aki 
megkérdezi, természetesen tájékoztatják a felhasználásról. Ha nem tudja valaki fizetni 
a havi 3.000,- Ft-os díjat, az elnökség elengedheti. 
 
Török Lajosné az egyéb, illetve egyéni befizetésekről is érdeklődik. 
 
Dr. Tüske Zoltán elmondja, pl. Ő 100.000,- Ft-ot, Takács Benjámin szintén fizetett. 
Korábban volt több befizetés is, pl. 1 milliós is.  
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Igaz nagy a csapatmunka, pl. szülők, szurkolók, sportbarátok főznek meccsek után stb. 
A TAO támogatásból 17 milliós összeg gyűlt össze, melyben a Polgármester úr és az 
Egyesület is tevékenyen részt vett. Amit a pályára költöttek, az az Önkormányzatot, a 
falut is gyarapítja. 
Idén sajnos szűkebb lesz a keret a pályázatokra, de ha nyernek, akkor az önrész miatt 
kénytelenek lesznek ismét a Képviselő-testület elé jönni, mert csak akkor állnak neki a 
beruházásnak. A TAO-t továbbra is gyűjtik. 
 
Török Lajosné elnök asszony javasolja elfogadásra az ASE 2011. évi beszámolóját.  
 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága 5 igen szavazat alapján az alábbi határozatot 
hozta: 

37/2012. (IV. 17.) sz. bizottsági határozat 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága elfogadta az Alsónémedi Sportegyesület 
2011. évi működéséről szóló beszámolóját. 
 
Határid ő: azonnal 
Felelős: Török Lajosné elnök és dr. Tüske Zoltán az Egyesület elnöke 
 
 
Napirend 4./  Beszámoló a Halászy Károly Művelődési Ház és Könyvtár 
2011-es évéről 
 
Török Lajosné elnök asszony megkérdezi a Jobbágy Ilonát, kívánja-e beszámolóját 
kiegészíteni? 
 
Jobbágy Ilona nem kíván kiegészítést tenni. 
 
Dr. György Balázs megkérdezi, megfelel-e az Alsónémedi honlapon a Művelődési 
Ház információja, nem gondolkodik-e külön honlapon? 
 
Jobbágy Ilona egy alfejezetre gondolt, utána lehetne bővíteni sajátra. Bővítené a 
megjelenést.  
 
Vincze József szerint szerencsésebb az Alsónémedi honlapon, ott keresnek rá a 
programokra. 
 
Dr. György Balázs Halmos Béla előadásairól érdeklődik, kevés volt és „szétszórva”. 
 
Jobbágy Ilona tájékoztatja, sajnos beteg, de jönnek még ebben az évben. 
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Szabó Éva a könyvtár dokumentációja stb. kapcsán jelzi, direkt volt megbízási díjjal 
valaki megbízva, szomorú, hogy így van elkészítve. 
 
Dr. György Balázs polgármester is emlékszik rá, Fekete András. 
 
Jobbágy Ilona nem találja a selejtezési jegyzőkönyvet. 
 
Szabó Éva felvetette még a Márton Napi vigasságokat, melyre Jobbágy Ilona 
tájékoztatta az ABÉVA KFT-vel kötöttek szerződést 1-2 dologra, mert nem látszott 
még a kemence megépülése. 
 
Dr. György Balázs az álláshely pályázatról érdeklődik.  
 
Jobbágy Ilona tájékoztatja, nem győzte meg a három pályázóból egyik sem. Bálint 
István tanár úr segít addig, amíg Veronka nyugdíjba nem megy, utána informatikus-
könyvtárost szeretne. A Tanár őr figyeli a pályázatokat, tördeli a Hírmondót, 
könyvtárban segít, meghívót is készített, borítékokat címzett stb., bármiben segít 
márciusig.  
 
Józan Sándor megjegyzi, emelték az egyéb rendezvények díjait, megkérdezi van-e 
visszaesés a bérbevételnél? 
 
Jobbágy Ilona elmondja, tervbe vették a Facebook önkormányzati regisztrálását és lesz 
„szondáztatás” kit szeretnének, ha meghívnának koncertre, milyen formában stb. 
A régi művelődési házban az árusítás havi 2 alkalommal volt, sokan vannak, az 
időseknek pedig jó program, beszélgetnek és társalgót is javasoltak az előtérbe. 
 
Török Lajosné nagyon elszomorítónak tartja, hogy csak 210 regisztrált könyvtártag 
van. Ambicionálni kellene a lakosságot, az iskolásokat. 
 
Jobbágy Ilona ezt majd az új könyvtárossal gondolta megvalósítani.  
A Gyermeknap kapcsán jelzi, ne hétfőn, hanem pénteken legyen. Tudja június 1 lenne 
a jó, de színház jön ezen a napon.  
 
Szabó Éva az óvodai ballagások időpontját veti fel problémaként.  
 
Vincze József felveti, bizottsági ülések előtt egy órával kellene kötetlen beszélgetés 
formájában egyeztetni ezeket a dolgokat, hogy itt már csak a konkrétumokról 
tárgyaljanak.  
 
Dr. Percze Tünde jegyző tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a Facebook gondolata pár 
hónapja formálódott meg. A fiatalok társadalmi munkában csinálják, próbálkoznak a 
fiatalokkal beszélni, a falu közéletét is bevonni. Úgy gondolja alkalmasabb, mint a 
település honlapja.  
Az anyagokat, híreket megkapnák az Önkormányzattól, de ők szerkesztenék a híreket 
és visszajelzést is kapnának.  
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A Képviselő-testület ülésén hozta volna szóba. Pár nap múlva indulna, bármikor meg 
lehet szüntetni. A fiatalok meg tudják mondani mit szeretnének, nekünk csak 
teljesíteni kell.  
 
Jobbágy Ilona tájékoztatja a jelenlévőket, hogy Krasnyánszki Betti, Varga Sára és 
György Péter csinálják. 
 
Vincze József elmondja, mi csak információkat adunk, Ő döntenek mit, hogyan 
közölnek.  
Addig működik, amíg nincs gyűlöletkeltés és személyeskedés.  
 
Török Lajosné kéri a Halászy Károly Művelődési Ház és Könyvtár beszámolójának 
elfogadását. 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága 5 igen szavazat alapján az alábbi határozatot 
hozta: 

38/2012. (IV. 17.) sz. bizottsági határozat 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága elfogadta a Halászy Károly Művelődési Ház 
és Könyvtár 2011. évi működéséről szóló beszámolóját. 
 
Határid ő: azonnal 
Felelős: Jobbágy Ilona igazgató 
 
 
Napirend 5./  A Halászy Károly Művelődési Ház és Könyvtár SZMSZ 
módosításának véleményezése 
 
Vincze József polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, érdemi változás nincs az 
SZMSZ-ben, inkább aktualizálásról van szó. 
 
Dr. Percze Tünde jegyző elmondja, az ÁHT és egyéb jogszabályváltozások miatt, 
illetve az Intézményvezető személyének változása miatt szükséges a módosítás. 
 
Szabó Éva jelzi, javítani kellene a kulturális munkatársnál az általános helyettest, 
illetve a teleház üzemeltetőjét is. 
 
Jobbágy Ilona egyetért a javaslattal, a III. d.) pont címéből kikell venni az „általános 
helyettest”, a III. e.) pontba pedig be kell tenni, hogy a Teleház üzemeltetője a 
„könyvtáros”. 
 
Török Lajosné a módosításokkal javasolja az SZMSZ elfogadását. 
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Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága 5 igen szavazat alapján az alábbi határozatot 
hozta: 

39/2012. (IV. 17.) sz. bizottsági határozat 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága megtárgyalta és a muzeális intézményekről, a 
nyilvános könyvtári ellátásáról és közművelődésről szóló 1997. évi CXL. törvény 
76.§ (5) bekezdés b, pontja alapján javasolja a Képviselő-testület felé 2012. május 
l-től Halászy Károly Művelődési Ház és Könyvtár módosított Szervezeti és 
Működési Szabályzatának előterjesztés szerinti elfogadását az alábbi 
módosítással:  

– III. d.) pont címéből kikerül az „általános helyettes” megjelölés, 
– III. e.) pontba bekerül a Teleház üzemeltetője a „könyvtáros”. 

 
Határid ő: a Képviselő-testület soron következő ülése 
Felelős: Török Lajosné elnök 
 
 
Napirend 6./  Opál ház további hasznosítása 
 
Vincze József polgármester ismerteti a működés előzményeit és az előterjesztést. 
Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy egy pályázat érkezett a bérlet vonatkozásában 260-
270.000,- Ft-os áron, olyan tevékenységre, amivel szerinte nem tud ott megélni.  
 
Dr. Percze Tünde jelzi, nem máról holnapra történne a kialakítás. Azért szükséges az 
állásfoglalás a Bizottságtól, mert holnap tárgyalja a Pénzügyi és Településfejlesztési 
Bizottság a pályázat elbírálását. A szabadság téren két bérleményt is vissza kívánnak 
adni a bérlők. 
 
Vincze József az Elnök Asszony kérdésére elmondja, zöldségest szeretnének nyitni, 
megjegyezve, hogy a Hivatal szomszédságában is zöldséges nyitna. 
 
Szabó Éva a hasznosítási tervvel egyetért és jobb, ha egy épületben van a kultúra. Jó 
lenne a rendezvényekre, az esküvőkre, a fiataloknak stb., támogatja a számok ellenére 
a javaslatot.  
 
Dr. György Balázs általánosságban egyetért, de hiányzik a környéknek az áruház, mert 
nem tudnak kimenni a CBA-ba.  
A lakodalmakat, táncos rendezvényeket nem javasolja, mert számos problémát okoz 
majd. Be van ékelődve az épület az épületek közé, korábban aláírásgyűjtés és 
tiltakozás is volt a rendezvényekkel kapcsolatban. 
 
Jobbágy Ilona a szüreti bál megrendezési helyéről érdeklődik.  
 
Szántó Erzsébet és dr. György Balázs is az aulát javasolja. 
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Szántó Erzsébet elmondja, egyre nehezebben élnek az emberek, a falu elesik 270.000,- 
Ft-tól és emellett költségeket is a nyakába venne az Önkormányzat. Az aula is kong az 
ürességtől, szinte semmi program nincs ott az iskolain kívül.  
A koncertek, a szüreti bál is jól lebonyolódott. Nagy luxus lenne még egy ilyen és 
kihasználatlan tér a településre. Lehet akármilyen könyvtáros, a XXI. század nem erről 
szól, a kultúra sem. A fiatalok többsége elmegy innen.  
Nem nőtték ki a tereket, rengeteg kulturális színtér van. Bérbe adná az üzletet. 
 
Szabó Éva is jelzi, az aula a falué, de mindig „kapnak érte”, ezért nem merték pl. a 
szülők bálját sem odatenni. 
 
Jobbágy Ilona elmondja, a zajjal, az utcai viselkedéssel valóban kell kezdeni valamit, 
de vannak KMB-sek és polgárőrök is. 100 fő mehetett be, nem engedték be Őket a 
tűzrendészet miatt. 
A lakodalom lenne bevétel, a többi rendezvény kevés bevételt hozna.  
 
Vincze József jelzi, a lakodalom hozzátartozik Alsónémedi kultúrájához. 
Úgy gondolja, a másfél év alatt takarékos gazdálkodást folytattak, de nem lehetnek 
populisták. Jár ennyi a falunak. 
 
Dr. Percze Tünde szerint is hozzá tartozik a lakodalom a településhez és az 
Önkormányzatnak nem a vállalkozást kell támogatni. A Betyárban most is van 
lakodalom és örökös harc a környék lakóival.  
 
Szántó Erzsébet egyetért azzal, hogy „jár a falunak”, de sokkal több is jár, pl. 
nyugalom és azt nem kapják meg stb. Sok rendezvényt kell tartani pl. abból a bérleti 
díjból, amit kapunk. Itt a pártház is, azzal is tenni kell valamit.  
Feljelentés az Opáltól is jöhet. Nem kellene újabb támadási felület. Nem támogatja.  
 
Juhász Zoltán egyetért azzal, hogy beszorított a terület, ami probléma lenne, viszont 
van kieső terület, a Suzuki, ahol senkit nem zavarnak. Ki is lehetne gyalogolni. A 
hangszinttel sem lenne probléma. Benne van a pénz, nagy a tér, hasonló tervek voltak 
rá. Költséghaszon elemzést kellene készíttetni. 
 
Vincze József jelzi, hogy a tornacsarnok teljesen ki van adva, hol mennek be, ha az 
aulában szépirodalmi rendezvény van? 
 
Szántó Erzsébet szerint megoldható, összeegyeztethető. Van hátsó bejárat, lehetne 
rendezvény az aulában is.  
 
Dr. Percze Tünde jegyző szerint lehet olyan döntést is hozni, elviekben nem zárja ki a 
lehetőséget és pályázati lehetőség esetén ragadják meg az alkalmat, addig pedig bérbe 
lehetne adni.  
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Vincze József azt javasolja, most ne adják ki, 3 hónapos felmondás van és a tavaszt 
nem fogja szerinte a tevékenység megérni. 
Júniusban lesz energetikai pályázat, melyre csak önkormányzati épülettel lehet 
pályázni, habár nincs még pontos információnk, nem tudjuk pályázhatunk-e rá. Át is 
kellene minősíteni az épületet a kereskedelmi célról. 
Megszondáztathatnák a fiatalokat a Facebookon. 
 
Szántó Erzsébet továbbra is a bérbeadást javasolja. 
 
Török Lajosné felteszi szavazásra a javaslatot.  
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága 1 igen, 2 nem, 2 tartózkodó szavazat alapján 
elutasította az Opál-ház alsó szintjének továbbra is bérbeadás útján, 
kereskedelmi hasznosítási célra vonatkozó javaslatot. 
 
 
Török Lajosné az Opál-ház kulturális célú hasznosítására vonatkozó javaslatot is 
felteszi szavazásra. 
 
Alsónémedi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Kulturális, 
Egészségügyi és Szociális Bizottsága 2 igen, 1 nem, 2 tartózkodó szavazat alapján 
elutasította az Opál-ház alsó szintjének kulturális célú használatra vonatkozó 
javaslatot. 
 
 
Napirend 7./  Tájékoztató a március 15-i ünnepség tapasztalatairól 
 
 
Jobbágy Ilona tájékoztatja a jelenlévőket, jól sikerült az ünnepség, sokan voltak, szinte 
az egész falu megmozdult.  
Jól működött a technikai berendezés is Nagy Vilmos segítségével, aki állandóan segít 
a rendezvényeken szerződéssel.  
A legnagyobb költség március 15. megünneplése, nincsenek saját eszközeik, úgy 
bérlik azokat, az iskolai hangosítást nem használhatják.  
 
Szántó Erzsébet megjegyzi, 1 millióért vásárolt az Önkormányzat valamikor 
hangosítást. 
 
Dr. György Balázs tájékoztatja, 12 éve. 
 
Vincze József megköszöni a bizottság Elnökének, az Intézményvezetőknek a szervezést, 
tényleg jól sikerült az ünnepség, a teljes korosztály képviseltette magát, kb. 400 fő körül. 
Mindenkinek köszöni a segítséget. 
Az önkormányzati iskolában van hangosító berendezés, ami a mai kor színvonalának 
megfelel. Megjegyzi minimális költség a hangtechnika biztosítása a 3-5 alkalomra. 
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Nagy Vilmos tájékoztatja a jelenlévőket, három oldalas szakvéleményt készített a 
témakörben.  
Vannak nem régi eszközök is, de a hangfalak régiek, elavultak, nem mindenre használhatók.  
A március 15-i ünnepség kíván ilyen hangtechnikát, nem érdemes rá beruházni. A kulturális 
intézménynek lehetne vásárolni és erre is használni. Kb. 7 hangosítás van egy évben. 
A Polgármester kérdésére azt is elmondja 30.000,- Ft + ÁFA/óra a díj, 10.000,- Ft + ÁFA/óra 
pedig technika nélkül.  
Olyan hangfal szett, mint az iskolában van kb. bruttó 750.000,- Ft. 
 
Vincze József kiszámolja, kb. 7 év alatt térülne meg, de addigra le is amortizálódna. Olcsóbb 
a bérlés. 
 
Józan Sándor szerint az iskolai hangfalakat tudnák használni.  
 
Jobbágy Ilona elmondja, pályázaton nyerték. 
 
Szántó Erzsébet elmondja, hogy a szülők báljának a pénzéből és ócsai támogatótól stb. kapott 
pénzből vették.  
 
Józan Sándor úgy gondolja, az iskola tulajdona a település tulajdona.  
 
Dr. Percze Tünde elmondja, ha az SZMK vette, akkor az iskoláé, egyéb esetben az 
Önkormányzaté, az iskolának nincs tulajdona. 
 
Jobbágy Ilona megígéri, tisztázzák. 
 
Mivel további kérdés, hozzászólás a nyilvános ülés keretében nem érkezett, Török Lajosné 
elnök asszony a nyilvános ülést 19 óra 25 perckor bezárja és a napirend szerinti zárt ülést 
rendel el.  
 
 
 

kmf.  
 
 
 
 
 
 Török Lajosné  Győrvári István Lászlóné  
 elnök jegyzőkönyvvezető 


